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روزنامه

مشاور رسانه ای سابق احمدی نژاد نوشت: دو سال از مصاحبه فتاح گذشت و هنوز احمدی نژاد ملک ۵۰۰ میلیارد تومانی بنیاد مستضعفان را در تصرف 
دارد مردی از جنس مردم.

مشاور رسانه ای سابق رئیسی دولت نهم و دهم نوشت: آقای احمدی نژاد ملک ۱۸۰۰ متری بنیاد مستضعفان در ولنجک را تخلیه نمی کند.
عبدالرضا داوری، مشاور رسانه ای سابق احمدی نژاد نوشت:

پرویز فتاح: آقای خاتمی ملک بنیاد مستضعفان که در اختیار بنیاد باران بود را به موقع تخلیه کرد، اما آقای احمدی نژاد ملک ۱۸۰۰ متری بنیاد در 
ولنجک را تخلیه نمی کند.

دو سال از این مصاحبه فتاح گذشت و هنوز احمدی نژاد ملک ۵۰۰ میلیارد تومانی بنیاد مستضعفان را در تصرف دارد.

رئیس انجمن اقتصاد سلامت با اشاره 
مردم،  درمانی  هزینه های  افزایش  به 
خواستار ارزان سازی خدمات سلامت 

از سوی دولت شد.
رئیس  مهدوی  واعظ  محمدرضا 
در  ایران  سلامت  اقتصاد  انجمن 
اشاره  با  ایلنا  خبرنگار  با  گفت وگو 
درمانی  هزینه های  افزایش  به 
اساس  بر  کرد:  اظهار  کشور  در 
بیمه ها  با  بیمه شدگان  که  قراردادی 
درمانی  هزینه های  درصد   ۹۰ دارند، 
باید  دولتی  بخش  در  بیمارستانی  و 
توسط بیمه های پایه اعم از بیمه های 
سلامت،  بیمه  اجتماعی،  تأمین 
شده  پرداخت  و…  مسلح  نیروهای 
و بیماران تنها ۱۰ درصد هزینه های 
در  البته  بپردازند.  را  خود  بستری 
مورد هزینه های سرپایی این فرانشیز 
به حدود ۲۵ درصد افزایش می کند و 

۷۵ درصد آن را بیمه بپردازد.
کردن  ارزان  دولت ها  وظیفه 

خدمات سلامت برای مردم است
بهداشت  وزارت  کرد:  تأکید  وی 
داشته  را  اهتمام  این  باید  دولت  و 
باشند که قیمت هزینه های بهداشتی 
و درمانی برای مردم ارزان تر شود و 
سلامت  خدمات  کمتری  قیمت  با 
تا  دهند  قرار  آن ها  اختیار  در  را 
کند.  پیدا  کاهش  آن ها  هزینه ها 
وظیفه دولت ها ارزان کردن خدمات 
دیگر  سوی  از  و  است  مردم  برای 
مطالبات  موقع  به  باید  نیز  بیمه ها 
همچنین  و  کنند  پرداخت  را  خود 
۱۰ درصد فرانشیز در بستری و ۲۵ 
درصد فرانشیزی که مردم در حوزه 
سرپایی می پردازند، فشاری به مردم 

وارد نیاورد.
سنوات  در  داد:  ادامه  مهدوی  واعظ 
میزان  دهم،  دولت  ویژه  به  گذشته 
فرانشیز بیماران هم در بخش بستری 
و هم سرپایی بسیار زیاد و تا حدود 
این برای  ۵ میلیون تومان رسید که 
و  بود  گران  و  سنگین  بسیار  مردم 
بسیاری  برای  درمان  پروسه  عملًا 

دولت  شد.  کمرشکن  مردم  از 
این  سلامت  تحول  طرح  با  یازدهم 
پرداختی های نا به جا را اصلاح کرد. 
کاربردی  و  مهم  بسیار  طرح  این 
اصلاح  طریق  از  مبلغی  هم  تا  بود 
یارانه ها و هم مبلغی از طریق مالیات 
و  بهداشت  برای  افزوده  ارزش  بر 
درمان اختصاص پیدا کند. همه اینها 
به سمت پیشگیری، بیمه همگانی و 

درمان سرازیر شد.
در فاصله سال های ۹۲ تا ۹۶ بسیاری 
از دغدغه های مردم در حوزه سلامت 
نگران  کسی  دیگر  و  شد  رفع 
هزینه های درمانی خود نبود. بیمه ها 
هزینه ها را پوشش کامل داده و ارائه 
خدمات بیمارستان ها نیز باکیفیت تر 

شد.
در فاصله سال های ۷۹ تا ۸۳ تقریباً 
پوشش  تحت  کشور  جمعیت  کل 

بیمه قرار گرفتند
علوم  دانشگاه  علمی  هیئت  عضو 
تجارب  شد:  یادآور  شاهد  پزشکی 
برنامه ریزی  زمینه  در  گوناگونی 
هزینه های  کاهش  برای  دولت ها 
داشته  وجود  مردم  درمانی  خدمات 
که تجارب موفقی هم بوده است. در 
فاصله سال های ۷۹ تا ۸۳ تقریباً کل 
بیمه  پوشش  تحت  کشور  جمعیت 
بستری  فرد  تقریباً  و  گرفتند  قرار 
فاقد بیمه وجود نداشت، چرا که در 
عنوان  با  بیمه  نوع  یک  سال ها  آن 
بود  شده  فعال  شهری  بستری  بیمه 
بیمه ها  توسط  فراوان  هزینه های  و 
هم   ۱۳۸۴ سال  در  می شد.  پرداخت 
تصویب  به  روستاییان  بیمه  برنامه 
را  آن  وقت  دولت  و  رسید  مجلس 
اجرا کرد و آن هم برای مردم بسیار 

مفید واقع شد.

معاون تحقیقات و فناوری موسسه تحقیقات واکسن و سرم سازی رازی با 
اشاره به عدم انجام تعهدات وزارت بهداشت در قبال واکسن کووپارس از 

تعطیلی خط تولید این واکسن خبر داد.
تحقیقات  موسسه  فناوری  و  تحقیقات  معاون  مهرآبادی  فلاح  محمدحسین 
واکسن و سرم سازی رازی در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، با اشاره به توقف 
خط تولید کرونا کووپارس این مؤسسه اظهار کرد: دلیل این کار نیز این 
بود که واکسن کرونا در کشور بازار ندارد. کالایی هم که بازار نداشته باشد 

خط تولید آن تعطیل می شود.
فلاح ادامه داد: وزارت بهداشت در بهمن ماه به ما اعلام کرد، که ۳.۵ میلیون 
دوز واکسن تولید کنید تا قرارداد خرید آن را امضا کنیم، مؤسسه رازی 
نیز این واکسن ها را تولید کرد، اما خبری از قرارداد خرید نشد و الان این 
قیمت ۱۸۰ هزار  براساس  انبارهای مؤسسه رازی هستند که  واکسن ها در 
تومانی که برای هر دوز این واکسن در نظر گرفته شد، ۶۳۰ میلیارد تومان 

هزینه تولید این ۳.۵ میلیون دوز واکسن شده است.
سخنگوی طرح واکسن کووپارس یادآور شد: اجازه صادرات برای واکسن 
رازی نیز زمانی داده شد که دیگر بازار دنیا با اشباع واکسن مواجه شد و از 

سوی دیگر وضعیت بیماری نیز در جهان رو به افول رفت.
وی تأکید کرد: ما بر اساس درخواست و نامه وزارت بهداشت در بهمن ماه، 
میلیون   ۳.۵ این  همه  اسفندماه  در  کردیم.  تولید  واکسن  دوز  میلیون   ۳.۵
دوز آماده بود، اما پس از آن وزارت بهداشت نه قراردادی امضا کرد و نه 
واکسن ها را از ما خریداری کرد. در حال حاضر نیز که وزارت بهداشت 
برنامه تزریق دوز چهارم واکسن کرونا را دارد، از قبل واکسن های مورد 

نیاز خود را خریداری کرده و در انبارهایش موجود است.
فلاح با بیان اینکه وزارت بهداشت باید به تعهدات خود عمل کند، گفت: 
معوقات  و  واکسن  به  مربوط  بدهی های  که  کردند  تأکید  رئیس جمهور 
واکسن سازان پرداخت شود، اما وزارت بهداشت به این تعهد عمل نکرده 
به یک مؤسسه دولتی است و  متعلق  است.وی تأکید کرد: واکسن رازی 
از بیت المال برای این واکسن هزینه شده است بر همین اساس باید تدبیر 
بهتری انجام می شد، اگر به واکسن نیاز نبود چرا به شرکت های دولتی و 

واکسن  این  نیز  اکنون  شد،  داده  واکسن  این  تولید  درخواست  خصوصی 
تولید شده است و باید نسبت به تعهدات ایجاد شده واکنش نشان دهند. اگر 
این مسئله جبران نشود در مورد برنامه های بعدی، شرکتی برای همکاری با 

وزارت بهداشت قدم جلو نمی گذارد.
فلاح ادامه داد: ما قبلًا ۵ میلیون دوز واکسن را برای وزارت بهداشت تولید 
پایان  تا  بود  قرار  رئیس جمهور  دستور  از  پس  داده ایم.  آن ها  به  و  کرده 
خردادماه ۵۰ درصد این مطالبات مربوط به این ۵ میلیون دوز واکسن ما و 
سایر واکسن های خریداری شده از سوی دیگر واکسن سازان پرداخت شود، 

اما تا امروز تنها ۱۰ درصد آن پرداخت شد.
وی بیان کرد: شش ماه درخواست ما برای مجوز مصرف واکسن کرونا با 
تأخیر مواجه شد، این در حالی بود که تمامی مدارک و مستندات ما آماده 
بود. مسئولان وقت وزارت بهداشت باید در این رابطه پاسخگو باشند که به 

چه دلیل صدور مجوز واکسن رازی را به تأخیر انداختند.
صادرات  برای  مشخص  دیپلماسی  و  برنامه  نبود  از  انتقاد  با  ادامه  در  وی 
واکسن کرونا گفت: در داخل کشور هم برنامه مشخصی برای واکسیناسیون 
وزارت  انبارهای  در  که  واکسن هایی  نیست  مشخص  الان  ندارد.  وجود 
بهداشت موجود است تا کی تاریخ انقضا دارند، چه میزان از واکسن سازهای 
از آن ها را موجود دارند و چه میزان را  داخلی خرید کرده اند، چه میزان 

تزریق کرده اند؟
فلاح تأکید کرد: درمجموع حمایت خوبی از واکسن سازهای ایرانی نشد، 
از  ما  انتظار  حال  این  با  دارد.  برنامه ریزی  در  هوشمندی  به یک  نیاز  این 
و  کنند  عمل  خود  تعهدات  به  که  است  این  بهداشت  وزارت  مسئولان 

مطالبات شرکت ها را پرداخت کند تا مشکلات این شرکت ها حل شود.

در بین خودروسازان، دو خودروساز 
مشهورتر  و  معروف تر  بقیه  از 

هستند؛ ایران خودرو و سایپا.
هنوز  دیرینه  سابقه ای  با  دو  این 
نتوانسته اند رضایت مردم و مسئولان 
ارشد کشور و حتی پلیس راه کشور 
را جلب کنند. تولید خودروهای بی 
عام  زبانزد  که  سالهاست  کیفیت، 
تذکرات  همه  با  و  است  خاص  و 
مردم و مسئولان، هیچ قدم مشهودی 
کاستی ها  و  عیوب  رفع  جهت 
با  محصولاتشان  دان  تطبیق  و 
برنداشته اند.  جهانی  استانداردهای 
نظرات  به  بی اعتنایی  این  نتیجه 
منجر  تصادفات  مسئولان،  و  مردم 
تعداد  و  شده  جرح  و  فوت  به 
را  ایرانی  خانواده های  از  زیادی 
است.  کرده  عزیزانشان  داغدار 
می خواهد  دیگری  خودروساز  حال 
بگذارد  خودرو  تولید  عرصه  به  پا 
می خواهد  که  نیست  معلوم  و 
سایر  به  نسبت  متفاوتی  کار  چه 

خودروسازان را انجام دهد.
ورود  با  که  نکته ای  مهمترین 
جرگه  به  جدید  خودروساز  این 

خودروسازان وطنی باید مورد توجه 
عنصر  گیرد،  قرار  مردم  مطالبه  و 
هرچند  است.  واقعی«  »رقابت 
رقابت  که  می رسد  نظر  به  بعید 
در  باشد.  آنها  نظر  منظور  جدی، 
هر  تاکنون  مختلف  زمانی  مقاطع 
مجموعه  این  به  که  خودروسازی 
حرکت  نتوانسته  شده،  اضافه 
دچار  لذا  و  کند  آغاز  را  جدیدی 
روزمرگی شده و همان راه قبلی ها 

را ادامه داده است. 
تنها زمانی رقابت جدی و نفسگیر 
می شود  برقرار  خودروسازان  بین 
و  شده  شکسته  داخلی  انحصار  که 
بازار  وارد  جهانی،  خودروسازان 
خودروسازی ایران شوند و بهترین 
ارائه  را  عالی  کیفیت  با  خودروها 
دهند و در قیمت گذاری نیز تعرفه 
آنها  بر  سنگین  گمرکی  عوارض 
واقعی،  قیمت  با  تا  نشود  بسته 

خودروهای خود را عرضه کنند.
آنگاه شاید شوکی به خودروسازان 
به  داخلی وارد آید و مجبور شوند 
سمت افزایش کیفیت محصولات و 

کاستن از قیمت های حبابی بروند.

نقد و تحلیل خبر
گروه نقد و تحلیل خبر روزنامه طلوع

به قلم مدیرمسئول

از هر دری کلامی

داوریمشاوررسانهایسابقاحمدینژاد:

شهردار منطقه شش شیراز از دستورکار ۹ پروژه جدید برای سال آینده در 
این منطقه خبر داد و گفت: این پروژه ها شامل اجرای پل طبیعت حد فاصل 
باغ گل ها و پیاده راه سلامت، طراحی شهری خیابان پهلوان امید نوروزی، 
اجرای خیابان های الگو )شاهد - میرزایی شیرازی( و احداث بازارچه های 

ثابت و موقت در جبل الدراک است. 
جمع  در  اردکانی  قادری  مسعود  غضنفری:  خبری/خدیجه  سرویس 
خبرنگاران سرفصل اقدامات اجرایی این منطقه را شامل احداث پارک ها، 
عنوان  ساختمان ها  و  خیابان  احداث  لوله گذاری،  پیاده روها،  پیاده،  مسیر 

کرد. 
شهردار منطقه شش شیراز با اشاره به استقبال شهروندان از پیاده راه سلامت 
استاد شجریان در محل بلوار شهید چمران نیز گفت: متأسفانه مدتی در این 
محور حضور دست فروشان، اغذیه فروشان، عبور و مرور موتورسیکلت و 
خودروهای شخصی موجب ناراحتی شهروندان در این پیاده راه شده است. 
قادری در این باره اضافه کرد: با مستقر شدن نیروهای انتظامی و حفاظتی 
پیاده  این  به  خودرو  و  موتورسیکلت  هرگونه  ورود  و  عبور  شهرداری 
هرگونه  با حضور  متولی  دستگاه های  از سوی  همچنین  و  شد  ممنوع  راه 
دست فروشان و اغذیه فروشان در این محور برخورد لازم صورت می گیرد.
وی با بیان اینکه میزان بودجه عمرانی شهرداری منطقه شش ۲۵۰ میلیارد 
ابتدای سال تحقق بودجه به دلیل عدم  تومان است، گفت: در شش ماهه 
امروز  به  تا  پایین است و  استقبال مردم درخصوص دریافت مجوز کمی 
محقق  سال  پایان  در  معمولًا  و  نشده  محقق  بودجه  آن  از  زیادی  بخش 

می شود. 
شهردار منطقه شش شیراز با اشاره به اینکه ۹ پروژه مهم برای سال آینده 
در دستور کار این منطقه است، گفت: این پروژه ها شامل اجرای پل طبیعت 
احداث مجموعه فرهنگی جبل  پیاده راه سلامت،  باغ گل ها و  فاصل  حد 
الدراک، احداث پارک خطی کوی قدس، تکمیل و بهسازی مسیر دوچرخه 
کوهستان، طراحی شهری خیابان پهلوان امید نوروزی، اجرای خیابان های 
الگو )شاهد - میرزایی شیرازی( احداث پارک چند منظوره و انبار مدیریت 
بحران و پل عابر پیاده در شهرک دینکان و احداث بازارچه های ثابت و 

موقت در جبل الدراک است. 
از خدمات  متأسفانه  منطقه گفت:  این  در  الدراک  جبل  اشاره  با  قادری   
آپارتمان های  زیاد  بسیار  ساز  و  ساخت  دلیل  به  و  مانده  بی بهره  شهری 

مسکونی از فضای سبز و خدمات شهری مطلوب بهره مند نیستند.
وی عدم دسترسی به معابر اصلی را از دیگر مشکلات محله جبل الدراک، 

الدراک این  با احداث ۲۰ متری جبل  عنوان کرد و افزود: در این راستا 
دسترسی جهت شهروندان فراهم خواهد شد و معضل ترافیکی خیابان شهید 

رجایی تا حدودی رفع خواهد شد. 
گلدشت  خیابان  معابر  لوله گذاری  عملیات  اجرای  از  منطقه شش  شهردار 
معالی آباد تا مسیر کمربندی به سمت رودخانه خشک خبر داد و گفت: 
عملیات لوله گذاری این معابر در ۲ فاز تا پایان سال جاری و یک فاز در 

سال آینده اجرا می شود.
وی با اشاره دو شهرک پردیس و جوادیه در این منطقه بیان داشت: در 
شهرک جوادیه احداث پارک، دارالقرآن و فرهنگسرا توسط شهرداری در 

دست انجام است. 
شهردار منطقه شش شیراز گفت: در شهرک پردیس به دلیل اینکه بیشتر 
برای  خالی  زمین  هیچ  است  بوده  غیرمجاز  گرفته  صورت  تفکیک های 

احداث و گسترش خدمات و مجموعه های فرهنگی امکان پذیر نیست.
انتقال  شهردار منطقه شش شیراز یکی از زیرساخت های مهم را توزیع و 
شبکه آبرسانی به فضای سبز در این منطقه عنوان کرد و گفت: متأسفانه 
۸۰ درصد آبرسانی به فضای سبز در سطح منطقه با تانکر انجام می شود و 
با توجه به کمبود آب این موضوع به عنوان یک فاجعه محسوب می شود.

 قادری ادامه داد: امید است شبکه گسترده انتقال مویرگی آبرسانی به صرفه 
در منطقه ایجاد شود زیرا این منطقه دارای فضای سبز مطلوبی نیست .

شهردار منطقه شش با بیان اینکه روشنایی در پارک ها یکی از اصلی ترین 
علت امنیت محسوب است، گفت: در این راستا بهسازی روشنایی پارک ها، 
انجام است و در پارک هایی که استقبال شهروندان  پیاده راه ها در دست 
از آنها زیاد است همچون پیاده راه سلامت استاد شجریان نورپردازی آن 
برنامه ای برای خاموش بودن برق آن در دستور  در حال تکمیل است و 

کار نیست.

شهردار منطقه شش شیراز خبر داد؛

وزارت بهداشت به تعهدات خود عمل نکرد

رئیس انجمن اقتصاد سلامت:

تورم هزینه های بهداشتی و درمانی ۴۰ درصد 
بیشتر از تورم عمومی است

چرا صف نانوایی ها این روزها 
بیشتر شلوغ شده؟

کانون  رئیس  )نایب  پنجکی  احمدی  پرویز   ، رویداد۲۴  گزارش  به 
منسوب  اظهارات  به  اشاره  با  تهران(  استان  اجتماعی  تأمین  بازنشستگان 
به  به محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور، که در فضای مجازی دست 
دست می شود، گفت: گویا مخبر در جلسه رسمی هیئت دولت اعلام کرده 
»بازنشستگان فقط مصرف کننده هستند و هیچ گونه سود یا مزایایی برای 
ما ندارند، اضافه کردن حقوق آن ها فقط بار مالی دولت را بالا می برد و از 
طرف دیگر سایر صنوف هم برای افزایش حقوق خود به خیابان ها می آیند 

و این نباید به یک روش برای زیاده خواهی تبدیل بشود!«
پنجکی ادامه داد: این اظهاراتی که مدت هاست در شبکه های مجازی منتشر 
می شود و منتظر بودیم آقای مخبر این اظهارات را تکذیب کند تا خیالمان 
ما  تأسف  باعث  و  نکرده  اقدامی  چنین  تاکنون  متأسفانه  که  شود  آسوده 

بازنشستگان است که چنین تفکری در هیئت دولت حاکم است. 
دولت  در  غیرمتخصص  تیم  انتصاب  از  مدت هاست  اینکه  به  اشاره  با  وی 
انتقاد می شود، گفت: اگرچه می توانیم موارد بسیاری را در مورد تیم دولت 
بیانگر عمق فاجعه درک از  اما همین اظهارات معاون اول  شمارش کنیم، 

قوانین و مدیریت کشور است. 
رئیس کانون بازنشستگان استان تهران با ابراز تأسف از اینکه آقای مخبر؛ 
اگر  کرد:  تصریح  است،  کرده  اعلام  کننده  مصرف  فقط  را  بازنشستگان 
متوجه  بیندازند،  گوناگون  رده های  در  کشور  مسئولان  به  نگاهی  ایشان 

می شوند بسیاری از آن ها خود بازنشسته بوده و این توهینی آشکار به خود 
آن هاست که لازم است در وهله اول آن ها به این معاون اعتراض کنند که 

مراقب سخنانشان باشند. 
کاش  ای  گفت:  بازنشستگان  به  مخبر  کاسب کارانه  نگاه  از  انتقاد  با  وی 
می دانستید بازنشستگانی که برای شما سود یا مزایایی ندارند، برای بسیاری 
از مردم جامعه ارزشمند هستند، بدتر اینکه نگران هستیم نگاه شما به بزرگان 
خودتان در خانواده نیز همین نگاه کاسب کارانه باشد. در این صورت معلوم 
می شود دلیل سپردن بازنشستگان و سالمندان به خانه های سالمندان و رها 

کردن آن ها در خیابان ها چه افرادی هستند. 
حقوق  کردن  اضافه  کرده  اعلام  مخبر  اینکه  از  انتقاد  با  پنجکی  احمدی 
بازنشستگان فقط بار مالی دولت را بالا می برد، گفت: ای کاش یک مقدار 
بیمه ای آگاهی و اطلاعات داشتید،  جزئی نسبت به قوانین به ویژه قوانین 

زیرا در این صورت چنین ادعای غلطی را مطرح نمی کردید. 
باید به شما توضیح بدهیم آنچه امروز به بازنشستگان پرداخت می شود، بر 
اساس قوانین بیمه ای است، یعنی کارگر در مدت ۳۰ سال حق بیمه پرداخت 
کرده و امروز حقوق بازنشستگی را بر اساس قانون می گیرد، بنابراین شما 
حقوق  که  نکنید  گمان  و  ندارید  بازنشستگان  بر  منتی  هیچ  شما  امثال  و 
بازنشستگان را شما می دهید بلکه طبق قانون بیمه پردازی و مواد ۱۱۱ و ۹۶ 

تأمین اجتماعی پرداخت می شود.

انتقاد تند عضو کانون بازنشستگان به مخبر

بحران گرانی مسکن

سهم هزینه مسکن در جهان ۱۸ درصد است 
در ایران ۶۰ تا ۷۰ درصد!


